

中国健康心理学杂志 2010 年第 18 卷第 11 期

目 次

精神卫生研究

- 帕罗西汀合并普萘洛尔治疗焦虑症的对照研究 张国富 任彩丽 (1281)
- 阿立哌唑和奋乃静对首发精神分裂症患者认知功能的影响 张 恒 周兆新 李志佳 (1283)
- 老年抑郁症患者失眠与血浆褪黑素水平的关系 代 娟 李恒芬 曹素霞等 (1285)
- 舍曲林与马普替林对抑郁症患者疗效及生活质量对照研究 刘向阳 刘家梅 赵玉香 (1287)
- 帕罗西汀合并小剂量奎硫平治疗广泛性焦虑症临床对照研究 汪周兵 徐 星 (1289)
- 抑郁症临床特征和人格类型研究 杨 睿 高成阁 纪术茂 (1291)
- 非典型抗精神病药合并牛黄宁宫片致白细胞减少症的药物流行病学调查 刘 羽 潘园园 李 宁等 (1294)
- 奎硫平联用西酞普兰治疗精神分裂症阴性症状疗效分析 刘玉局 (1296)
- 社区精神分裂症患者对家属生存质量的影响 李 艳 张国富 谢侃侃等 (1298)
- 米氮平与阿米替林治疗老年抑郁症对照研究 邢秀娟 (1299)
- 科技工作者中精神疾病患者的病例分析 陈志霞 尤方华 (1301)
- 音乐治疗在神经症治疗中的应用 赵志欣 (1303)
- 艾司西酞普兰和氯丙咪嗪治疗强迫症的对照研究 李 真 王德燧 (1305)
- 丙戊酸钠、碳酸锂对躁狂发作患者体质量及瘦素影响的对照研究 胡孝芬 万文中 (1307)
- 米氮平对伴抑郁障碍的冠心病患者的临床对照研究 左 潇 杨 杰 于得霞等 (1309)
- 精神科与心理科护士心理健康状况调查分析 郭建兵 马文有 岳玲梅 (1311)

心身医学研究

- 伴发糖尿病的抑郁症患者下丘脑—垂体—肾上腺轴功能的对照研究 纪菊英 陈 琪 徐乐平等 (1313)

职业群体心理研究

- 汶川地震男性救援者创伤后应激障碍危险因素研究 齐建林 段丽娜 郭 琳等 (1316)
- 中等职业学校教师应付方式的现状调查 陈国典 范昌杰 (1318)
- 早期心理干预对玉树地震受伤住院患者心理健康的影响 黄雪花 刘可智 李小麟 (1321)
- 四川地震灾区教师应付方式现状的调查 梁 斌 王煜青 (1323)
- 北京地区员工工作狂现状调查 郑芳芳 蒋 奖 克燕南 (1326)
- 高校辅导员职业倦怠现状的调查 谭娟晖 李 勇 (1328)
- 高校教师职业倦怠状况及其与社会支持的关系研究 阎升光 李翠维 朱小荷 (1331)

心理评估

- 职业倦怠量表的研制 张金美 张理义 (1333)
- 心理危机测验在研究生中应用的信度和效度 关铁峰 王丽敏 白云霞等 (1336)
- 投射性绘画测验在大学生家庭功能研究中的应用 高 健 (1338)
- 抑郁症患者明尼苏达多项人格测验与房树人绘画特征的相关性研究 邱鸿钟 吴东梅 (1341)
- 马基雅维利主义者内隐自尊和外显自尊分离现象 程 祺 李孝明 (1344)
- 农村小学阶段独生子女和非独生子女教养方式比较研究 朱竹林 曹婷婷 (1346)
- 团队反思量表的中文修订 郭胜忠 王有智 (1348)

儿童青少年心理研究

- 广东省工读男生孤独感影响因素研究 郭孝军 梁 晓 胡纪泽等 (1350)
- 护理专业男生心理健康与应对方式及社会支持的相关研究 颜琬华 赵晓敏 唐永云 (1353)

大学生和研究生心理研究

- 大学生积极心理资本与学习倦怠状况的关系 付立菲 张 阔 (1356)
- 中国军校大学生风险决策特点及军事氛围影响因素分析 黄志强 刘旭峰 周红燕等 (1359)
- 西藏自治区高校大一新生父母教养方式现状的调查研究 刘 敏 龙卿志 (1362)
- 医科大学生职业价值观特点研究 文 艳 李根强 张改叶 (1364)
- 大学生创新素质与人格特征的相关研究 林 悦 王 玲 (1367)

(下转第 1408 页)

中国健康心理学杂志 2010 年第 18 卷第 11 期

目 次

(上接封二)

军医大学生学习认识和期望的分析	鲁 娟 郭陆军 (1369)
人格特质对大学生主观幸福感影响的中介因素	张金荣 孙晓杰 杨红梅 (1371)
大学生内隐、外显自杀态度与抑郁的关系	徐 雪 贾树华 (1373)
高校贫困生生活事件、复原力与心理健康的关系	郭雪萍 冯 超 张红雷 (1375)
高校学生干部人格特质和应对方式调查研究	陶金花 田 芳 (1377)
父母教养方式与大学生寻求社会支持的关系研究	蒋湘祁 刘衍华 何资桥等 (1379)
关于普通高校大学生自我差异现状的调查研究	张文仙 殷晓旺 (1381)
大学生自杀意念影响因素研究	黄俊秀 王志中 (1384)
心理控制源与大学生网络成瘾的相关与回归研究	葛 玲 葛秀春 赵 婧 (1386)
女研究生的生活满意度与自尊的关系研究	宋 萍 白新杰 符明弘 (1388)
军医大学生自学能力和自习时间调查	鲁 娟 曲 莉 (1390)
民族院校毕业生人格特征与心理健康关系研究	李亚红 田晓红 孟立军 (1392)

综 述

抑郁性别差异的新理论:ABC 模型	陈小静 吕厚超 李 丹等 (1394)
老子健康心理思想研究	顾娅娣 张君玲 (1396)
大学生恋爱问题研究	王 坚 冷淑敏 王 勇 (1399)
快速眼动疗法的治疗研究述评	张小培 史慧颖 李 丹等 (1401)
积极认知行为治疗的理论基础	康 燕 唐 平 (1405)

个案报告

1 例怕水恐怖症案例咨询报告	杜智娟 (1404)
更正	(1288)

中国健康心理学杂志

(月刊) 1993 年创刊 第 18 卷 第 11 期

2010 年 11 月 15 日出版

主 管:中国科学技术协会

主 办:中国心理卫生协会

编辑出版:《中国健康心理学杂志》编委会

(北京德外安康胡同 5 号 邮编:100088)

(河北省唐山市建设南路 57 号 邮编:063000)

电话:0315-3726590

E-mail:jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

//www.ncmc.edu.cn

编委会主任:郭念峰 马 辛

主 编:崔以泰 袁聚祥 执行主编:李建明

编辑部主任:李建明

责任编辑:白 洁 李 薇 英文编辑:白 洁

印 刷:河北省唐山市委机关印刷厂

国内发行:河北省唐山市邮政局

邮发代号:18-285 (全国各地邮局订阅)

国外发行:中国国际图书贸易总公司(北京:399 信箱)

国外发行代号:M8256

中国标准连续出版物号:ISSN 1005-1252

CN 11-5257/R

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Bimonthly Established 1993

Volume 18 Number 11 November 2010

Responsible Institution: Chinese Association of Science and Technology

Sponsor: China Association for Mental Health

Editing & Publishing: Editorial Board of China Journal of Health Psychology

(5 Ankang Lane, Dewai, Beijing 100088, China)

E-mail:jkxl@chinajournal.net.cn

http://jkxl.chinajournal.net.cn/

Director of Editorial Board: Guo Nianfeng Ma Xin

Editor-in-Chief: Cui Yitai Yuan Juxiang

Managing Director: Li Jianming

Executive Editor: Bai Jie Li Wei

English Editor: Bai Jie

Printing: Municipal Party Committee Printing House of Tangshan City of China

Domestic Distributor: China Local Post Office

Code No: 18-285

Overseas Distributor: China International Book Trading Corporation (P.O Box 399 of Beijing)

Code No: M8256

CSSN: ISSN 1005-1252 CN 11-5257/R

国内定价:10.00 元/期 全年 120.00 元

Price: ¥10 for each issue; ¥120 for a year

CHINA JOURNAL OF HEALTH PSYCHOLOGY

Volume 18

Number 11

November 2010

- Control Study on the Clinical Curative Effect of Paroxetine and Propranolol Used in the Treatment of Anxiety Disorders.
..... Zhang Guofu, Ren Caili(1281)
- Effects of Aripiprazole and Perphenazine on the Cognitive Function in First-episode Schizophrenia Patients.
..... Zhang Heng, Zhou Zhaoking, Li Zhijia(1283)
- Relationship of the Levels of Melatonin and Insomnia in Senile Depressive Patients.
..... Dai Juan, Li Hengfen, Cao Suxia, et al(1285)
- Comparative Study of Efficacy and Life Quality in Treatment of Depressive Disorder between Sertraline and Maprotiline.
..... Liu Xiangyang, Liu Jiamei, Zhao Yuxiang(1287)
- Efficacy of Small-dose Quetiapine in the Treatment of Generalized Anxiety Disorder. Wang Zhoubing, Xu Xing(1289)
- Study on Clinical Features and Personality Types of Depressive Disorder. Yang Rui, Gao Chengge, Ji Shumao(1291)
- Pharmacoepidemiological Survey of the Risk on Leucocytopenia Caused by Combined Therapy with Atypical Antipsychotics and Niu Huang Ninggong Tablet. Liu Yu, Pan Yuanyuan, Li Ning, et al(1294)
- Effective Analysis of Quetiapine Combined with Citalopram in the Treatment of Negative Symptoms of Schizophrenia.
..... Liu Yuju(1296)
- Influence of Schizophrenia Patients in Community on Life Quality of Relatives.
..... Li Yan, Zhang Guofu, Xie Kankan, et al(1298)
- Comparative Study on Mirtazapine and Amitriptyline in Treatment of Senile Depression. Xing Xiujian(1299)
- Cases Analysis of the Mental Patients in Scientific and Technological Workers. Chen Zhixia, You Fanghua(1301)
- Application of Music Therapy in Neuroses Therapy. Zhao Zhixin(1303)
- Comparative Study of Escitalopram and Clomipramine in the Treatment of Obsessive-compulsive Disorder.
..... Li Zhen, Wang Desui(1305)
- Effects of Sodium Valproate and Lithium on Body Mass and Leptin in Manic Episode; A Clinical-control Study.
..... Hu Xiaofen, Wan Wenzhong(1307)
- Mirtazapine Hydrochloride for Depression in Patients with Cardiovascular Diseases; A Randomized Controlled Trial.
..... Zuo Xiao, Yang Jie, Yu Dexia, et al(1309)
- Investigation and Analysis of Mental Health Status about Nurses in the Psychiatric Department and Psychological Department.
..... Guo Jianbing, Ma Wenyou, Yue Lingmei(1311)
- Function of the Hypothalamic-pituitary-adrenal Axis in Patients with Comorbidity of Depression and Diabetes; A Clinical Control Study. Ji Juying, Chen Qi, Xu Leping, et al(1313)
- Study on Risk Factors of Post-traumatic Stress Disorder in Male Rescuer in the Wenchuan Earthquake.
..... Qi Jianlin, Duan Lina, Guo Lin, et al(1316)
- Status Survey on Cope Style of Secondary Vocational School Teachers. Chen Guodian, Fan Changjie(1318)
- Influence of the Early Psychological Intervention on the Psychological Rehabilitation of Injured Inpatients From the Yushu Earthquake. Huang Xuehua, Liu Kezhi, Li Xiaolin(1321)
- Investigation of the Coping Styles of Teachers in the Earthquake Afflicted Area of Sichuan. ... Liang Bin, Wang Yuqing(1323)
- Survey of Workaholism among Employees in Beijing. Zheng Fangfang, Jiang Jiang, Ke Yannan(1326)
- Research on Job Burnout of Counselors in University. Tan Juanhui, Li Yong(1328)
- Research of the Working Burnout of University Teachers and Its Relationship with Social Support.
..... Yan Shengguang, Li Cuiwei, Zhu Xiaotong(1331)
- Development of the Job Burnout Scale. Zhang Jinmei, Zhang Liyi(1333)
- Reliability and Validity of the Psychological Crisis Scale(PSC) in Postgraduate Students.
..... Guan Tiefeng, Wang Limin, Bai Yunxia, et al(1336)
- Application of Projective Painting Test in the Study of Undergraduate's Family Function. Gao Jian(1338)
- Correlation Study on MMPI and HTP Drawing Characteristics of Depression Patients. Qiu Hongzhong, Wu Dongmei(1341)
- Dissociation Phenomena of Implicit Self—Esteem and Explicit Self—Esteem in Machiavellism Individuals.
..... Cheng Qi, Li Xiaoming(1344)
- Comparative Study between Single Child and Non-single Child's Rearing Patterns in Rural Primary School.
..... Zhu Zhulin, Cao Tingting(1346)
- Chinese Version Revision of Team Reflexivity Scale. Guo Shengzhong, Wang Youzhi(1348)
- Influencing Factors of Loneliness of Boy Offenders in a Reformatory School of Guangdong Province.
..... Guo Xiaojun, Liang Xiao, Hu Jize, et al(1350)
- Correlation Study on Mental Health, Copying Style and Social Support of Male Nursing Students.
..... Yan Wanhua, Zhao Xiaomin, Tang Yongyun(1353)
- Relationship of Positive Psychological Capital and Learning Burnout in University Students. Fu Lifei, Zhang Kuo(1356)

Influence of Military Environment on Risk Decision-making of Undergraduates.

..... Huang Zhiqiang, Liu Xufeng, Zhou Hongyan, et al(1359)
Investigation on Parenting Style Status of College Freshmen of the Tibet Autonomous Region. ... Liu Min, Long Qingzhi(1362)
Study on Characteristics of Work Values of Medical College Students. Wen Yan, Li Genqiang, Zhang Gaiye(1364)
Relationship between Innovative Diatheses and Personality Traits of College Students. Lin Yue, Wang Ling(1367)
Analysis on Study Understandings and Expectations of Military Medical University Undergraduates.

..... Lu Juan, Guo Lujun(1369)
Mediating Influence Factors between Personality Traits and Subjective Well-being.

..... Zhang Jinrong, Sun Xiaojie, Yang Hongmei(1371)
Correlation between College Students' Implicit Suicide Attitude, Explicit Suicide Attitude and Depression.

..... Xu Xue, Jia Shuhua(1373)
Relationship between Life Affairs, Resilience and Mental Health in Poverty Undergraduates.

..... Guo Xueping, Feng Chao, Zhang Honglei(1375)
Research on Personality Traits and Coping Styles of College Students' Cadres. Tao Jinhua, Tian Fang(1377)
Relationship between Parenting Styles and Social Support of College Students.

..... Jiang Xiangqi, Liu Xianhua, He Ziqiao, et al(1379)
Research on Self-Discrepancy of College Students. Zhang Wenxian Yin Xiaowang(1381)
Study on the Related Factors of Suicide Ideation among University Students. Huang Junxiu, Wang Zhizhong(1384)
Correlation between Locus of Control and Internet Addiction in College Students. Ge Ling, Ge Xiuchun, Zhao Jing(1386)
Life Satisfaction and Self-esteem of Female Postgraduates. Song Ping, Bai Xinjie, Fu Minghong(1388)
Research on Self-study Ability and Hour of Military Medical University Undergraduates. Lu Juan, Qu li(1390)
Analysis of Mental Health and Personality Characteristics in Graduate from Minority Nationality College.

..... Li Yahong, Tian Xiaohong, Meng Lijun(1392)
New Theory of Gender Differences in Depression: ABC Model. Chen Xiaojing, Lv Houchao, Li Dan, et al(1394)
Research on Lao Tzu's Health Psychology Thoughts. Gu Yadi, Zhang Junling(1396)
Study on the College Students' Love. Wang Jian, Leng Shumin, Wang Yong(1399)
Research on Progress of Eye Movement Desensitization and Reprocessing in the Treatment of PTSD.

..... Zhang Xiaopei, Shi Huiying, Li Dan, et al(1401)
A Case Report of Phobia Neurosis on Fear of Water. Du Zhijuan(1404)
Theoretical Basis of Positive Cognitive Behavior Therapy. Kang Yan, Tang Ping(1405)

.....

.....

.....

.....

.....

《中国健康心理学杂志》常务编委会会议纪要

中国健康心理学杂志常务编委会于2010年8月2日—4日在承德市德汇门大酒店召开。

参加会议的有马辛教授(编委会主任)、崔以泰教授(主编)、李建明教授(执行主编)、张树峰教授(副主编)、刘福源教授(副主编)、李占江教授(副主编)、崔光成教授、钱福永教授、刘新民教授、曾洪文教授、顾瑜琦教授、编辑部段建勋副主任、马欣良副主任。

会议由主编崔以泰教授主持,执行主编李建明教授汇报近2年来的办刊情况。

会议研究决定:2012年在武汉举办《中国健康心理学杂志》创刊20周年纪念活动,召开全体编委会会议,为《中国健康心理学杂志》的不断发展做出贡献。

本次会议得到了承德医学院在人力和财力等方面的大力支持,谨此衷心致谢。

